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COMISSIÓ DE TREBALL PER AL PLA ESTRATÈGIC DE TURISME DE LA 
CIUTAT DE BARCELONA 
   

 

Acta de la sessió del 9 de desembre del 2009 
 
 
S’inicia la sessió a les 19.10 hores. 
  
Presideix la Comissió el Sr. Alejandro Goñi. 
 
 
Assistents 
 
Sr. Antoni Navarro, Sra. Elisabet Vergés, Sr. Enric Estrenjer, Sr. Jordi Farriol, 
Sr. Vicenç Gasca, Sr. Jordi Giró, Sr. Carlos Aledo, Sra. Mònica Parés, Sr. Carles 
Duarte i Sr. Vicenc Terrats. 
 
 
També hi assisteixen 
 
Sr. Orland Blasco, Secretaria del Consell de Ciutat. 
Sr. Alfons Stinus, MOMENTUM. 
Sra. Elisa Stinus, MOMENTUM. 
 
Assistits per la Sra. Maria Jose Calvo, secretària del Consell de Ciutat. 
 
 
S’excusen 
 
Sr. Carles Carreras,  Sr. Jacint Ribas, Sr. Pere Duran, Sr. Manuel Ruiz, Sr. 
Enric Sánchez, Sr. Joaquim Calvo, Sra. Maria José Rozas. 
 
 
Sessió realitzada a la Sala Tinents d’Alcalde de l’Ajuntament de Barcelona. 
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Ordre del dia 
 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior (16.11.09). 
2. Revisió i aprovació del dictamen corresponent a la 1a fase del Pla 

estratègic. 
3. Previsió del Pla de treball de la 2a fase del Pla estratègic. 

 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior (16.11.09) 
 
El Sr. Antoni Navarro demana que es reculli que quan parlava de posar en 
valor les esglésies gòtiques, es referia a l’església de Santa Maria del Mar, 
l’església del Pi i l’església dels sants Just i Pastor. 
 
S’aprova l’acta de la sessió anterior. 
 
 
2. Revisió i aprovació del dictamen corresponent a la 1a fase del Pla 
estratègic 
 
La Sra. Maria Jose Calvo informa sobre el correu electrònic rebut del 
Sr. Pere Duran, director general de Turisme de Barcelona, en què felicita el 
president de la Comissió de Treball pel contingut del document Proposta de 
dictamen, 1a fase, i comenta que en parlar d’«excessiva tolerància i 
permissivitat respecte al turisme» caldria afegir-hi «no hi ha unes lleis per als 
turistes i unes altres per als no turistes». Després de debatre sobre el 
comentari del Sr. Pere Duran, s’acorda afegir el matís: «el Consell de Ciutat 
proposa aprofundir en els elements que porten a una percepció d’excessiva 
tolerància i permissivitat respecte al turisme a la ciutat, sense oblidar que un 
dels atractius de Barcelona recau en el fet que és una ciutat oberta» 
(valoracions generals, punt 4).  
 
Continua informant sobre el correu electrònic amb apreciacions a tenir en 
compte en el dictamen rebut del Sr. Vicenç Tarrats. Després de debatre-ho, 
s’acorda afegir els matisos següents: «El Consell de Ciutat afirma que el 
turisme impulsa el motor de l’economia, però adverteix que es basa en 
elements fràgils (percepció de les situacions econòmiques, el temps, la 
seguretat, etc.), que tan aviat apareixen com desapareixen. Alhora, el Consell 
de Ciutat reconeix que hi ha elements de certa solidesa que cal contemplar 
(actius culturals, històrics, socials i d’acollida de la ciutat; solidesa, eficiència i 
competitivitat de l’oferta turística de la ciutat; inserció de l’oferta turística en 
els circuits internacionals; etc.)». I s’elimina la frase següent: «La fragilitat és 
un element clau de la nova economia del segle XXI» (valoracions generals, punt 
7).  
 
Respecte les apreciacions del Sr. Vicenç Tarrats en relació als aspectes 
econòmics del turisme, s’acorda afegir els matisos següents: parlar de 
«creixement sostenible», en lloc de «creixement sostenible i permanent» 
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(aspectes econòmics, punt 1); parlar de «persones que treballen en l’àmbit de 
la restauració», en lloc de «persones nouvingudes» (aspectes econòmics, punt 
3); marcar en negreta «S’ha d’apostar per l’estabilitat laboral i la formació» 
(aspectes econòmics, punt 3).  
 
A proposta del Sr. Vicenç Gasca, s’acorda: 
– Eliminar la frase següent: «com, per exemple, els estudiants Erasmus (que 

són molt bons “ambaixadors” de Barcelona), els investigadors estrangers 
que vénen a fer recerca a la ciutat, etc.» (valoracions generals, punt 3).  

– Eliminar la frase següent: «inclosa la nuesa» (governança, punt 3). 
– Afegir els matisos següents: «incidir en la rellevància del comerç i dels 

eixos comercials», «model de mercats municipals, eixos i centres 
comercials» (aspectes econòmics, punt 2).  

– Eliminar la frase següent: «En aquest sentit, els nous centres comercials 
també són importants» (Ciutat Vella, punt 3).  

 
El Sr. Jordi Giró comenta que la qüestió de la regulació dels apartaments 
turístics és un tema present en tota la ciutat i no sols a Ciutat Vella. El 
Sr. Jordi Farriol diu que ja s’entén que afecta tota la ciutat, i s’especifica que 
es tracta d’un aspecte especialment conflictiu a Ciutat Vella (Ciutat Vella, punt 
2). 
 
A proposta de la Sra. Elisabet Vergés s’acorda afegir el matís següent: 
«places hoteleres i comerços adaptats» (governança, punt 3). 
 
A proposta del Sr. Carles Duarte s’acorda afegir els matisos següents: 
«Barcelona ha passat a ser un focus molt rellevant de l’activitat turística»; 
«provocar que s’hi torni diverses vegades, perquè l’oferta és prou àmplia i de 
qualitat» (aspectes territorials, punt 3). La Sra. Mònica Parés proposa que 
també es parli de «qualitat» en fer referència a l’oferta. 
 
Afegir el matís següent: parlar de «reflecteix un determinat punt de vista», en 
lloc d’«ideològic» (valoracions generals, punt 4). 
 
A proposta del Sr. Jordi Giró s’acorda afegir els matisos següents en parlar 
dels 150 aspectes destacats: «el Consell de Ciutat recomana entomar el debat 
sobre les situacions d’impacte negatiu, recollides en els 150 aspectes destacats 
del document Diagnosi estratègica, per tal d’adoptar les mesures adequades» 
(en lloc d’incloure aquesta aportació en les valoracions generals, s’acorda 
incloure-la en governança, punt 2). 
 
A proposta del Sr. Antoni Navarro s’acorda eliminar la frase següent: «Ens 
trobem en la cultura del mestissatge i des de sempre hi ha hagut un conflicte 
entre els locals i els forans, entre la identitat i l’alteritat» (valoracions generals, 
punt 5). 
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El Sr. Jordi Giró fa una reflexió sobre l’article publicat en La Vanguardia del 
dia 25, el qual fa referència a la taxa turística; l’Ajuntament va dir que es 
tindria en compte aquest aspecte a l’hora de fer-ne difusió, ja que és un tema 
delicat. S’acorda que es farà arribar la reflexió a la persona pertinent.  
 
Es valida la proposta de dictamen amb la incorporació dels elements del 
debat. 
 
 
3. Previsió del Pla de treball de la 2a fase del Pla estratègic 
 
La Sra. Maria Jose Calvo explica que el Pla de treball de la 2a fase del Pla 
estratègic de turisme es plantejarà quan es rebi de l’Oficina del Pla el calendari 
i la documentació per treballar. 
 
 
No havent-hi més punts per tractar, el president tanca la sessió a les 20.30 
hores. 
 
 
Certifica la Secretària del Consell de Ciutat. 


